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     R A D A   P O W I A T U 

  N O W O S O L S K I E G O 
ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 

BR.0002.9.2024                 

Nowa Sól, dnia 25 października 2024 r. 

 

Protokół nr 9/2024 

z IX sesji VII kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 25 października 2024 roku 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Nowej Soli 

 

 

IX sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady Pana 

Krzysztofa Gąsiora na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2024 r. poz. 107) /zawiadomienie załącznik nr 1/. W sesji 

uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności /załącznik nr 2 i 3/. 

O godz. 8:00 Przewodniczący otworzył obrady i na podstawie list obecności stwierdził, że 

w sesji uczestniczy 17 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Następnie Przewodniczący przywitał Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu, Skarbnika,  

a także przybyłych gości. 

Kolejno Przewodniczący przybliżył sylwetki zawodników Akademii Teakwondo Drache, 

którzy byli jedynymi przedstawicielami województwa lubuskiego na niedawnych mistrzostwach 

świata w Chorwacji, skąd przywieźli aż sześć medali. Pani Martyna Gotowiec ma 16 lat, 

wywalczyła złoto i srebro. Pan Oskar Zabawski, ma 16 tak, zdobył dwa srebra. Pan Janek Pukaluk, 

ma 10 lat, zdobył dwa brązowe medale. Trenerem młodzieży jest Pan Bastian Grzegorowskiego. 

Starosta Nowosolski Pan Mariusz Stokłosa pogratulował sukcesów i  wraz z Przewodniczącym 

wręczyli listy gratulacyjne oraz drobne upominki. 

Następnie Pan Mariusz Stokłosa skierował podziękowania pod adresem firm i instytucji 

(Karton-Pak, Model Opakowania Sp. z o.o., Melaco Sp. z o.o., AB Foods Polska Sp. z o.o., 

Lubuski Związek Pszczelarzy, Spedycja Goldi Błażej Goldmann, Koło Gospodyń Wiejskich 

“Bycze Sioło”, Erwin Hymer Group Sp. z o.o.), które we wrześniu zdecydowały się wesprzeć 

organizowaną przez powiat nowosolski zbiórkę pomocową dla poszkodowanych przez powódź. 

 O godzinie 8:25 Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 

 O godzinie 8:32 Przewodniczący wznowił obrady. 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek obrad.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie IX sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nowosolskiego 

z organizacjami pozarządowymi na rok 2025”. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, 

stanowiących własność Powiatu Nowosolskiego, w drodze przetargu nieograniczonego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat Nowosolski, 

w drodze darowizny, nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nowosolskiego  

na rzecz Gminy Kolsko. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Nowosolski,  

w drodze darowizny, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kożuchów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 

2024 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2024 – 2035. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Rady Seniorów Powiatu Nowosolskiego oraz 

nadania jej statutu. 

12. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych oraz o wynikach egzaminów 

maturalnych i potwierdzających kwalifikacje w zawodzie w roku szkolnym 2023/2024. 

13. Przyjęcie informacji o przygotowaniu szkół i placówek oświatowych Powiatu 

Nowosolskiego do funkcjonowania w roku szkolnym 2024/2025. 

14. Przyjęcie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za rok 2023, na 

zakończenie VI kadencji Rady Powiatu oraz na rozpoczęcie VII kadencji Rady Powiatu 

złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu. 

15. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 3.  

Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu. Radni nie zgłosili uwag. 

Głosowanie za przyjęciem protokołu: 

• „za” – 18; 

(15 głosów w Systemie Rada, 3 głosy do protokołu: Pan Jerzy Patelka, Pan Zygmunt Muszyński, 

Pan Mariusz Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada przyjęła protokół.  

Ad 4.  

Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Pani Edyta Dżydżora przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nowosolskiego z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2025” /załącznik nr 4/.  

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(16 głosów w Systemie Rada, 2 głosy do protokołu: Pan Zygmunt Muszyński, Pan Mariusz 

Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr IX/55/2024 – załącznik nr 4a. 
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Ad 5. 

Naczelnik Wydziału Komunikacji Pan Krzysztof Kołodziejczak zreferował projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem  

i przechowywaniem pojazdów /załącznik nr 5/. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(17 głosów w Systemie Rada, 1 głos do protokołu: Pan Mariusz Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr IX/56/2024 – załącznik nr 5a. 

Ad 6. 

Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Pani Agnieszka Foltyn – 

Kupny przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowych, oznaczonych ewidencyjnie jako działki nr 175/16 (o powierzchni 0,1300 ha) oraz 

175/22 (o powierzchni 0,295 ha) położone w Nowym Miasteczku, stanowiących własność 

Powiatu Nowosolskiego, w drodze przetargu nieograniczonego /załącznik nr 6/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji do uchwał geodezyjnych – opinia pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(16 głosów w Systemie Rada, 2 głosy do protokołu: Pan Jerzy Patelka, Pan Mariusz Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr IX/57/2024 – załącznik nr 6a. 

Ad 7. 

Pani Agnieszka Foltyn – Kupny przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na przekazanie przez Powiat Nowosolski, w drodze darowizny, nieruchomości – działki 

oznaczonej nr 102/3 o powierzchni 0,68 ha, położonej w obrębie Tyrszeliny, stanowiącej własność 

Powiatu Nowosolskiego na rzecz Gminy Kolsko /załącznik nr 7/. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy – opinia pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(16 głosów w Systemie Rada, 2 głosy do protokołu: Pan Jerzy Patelka, Pan Mariusz Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 2. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr IX/58/2024 – załącznik nr 7a. 

Ad 8. 

Pani Agnieszka Foltyn – Kupny przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie przez Powiat Nowosolski, w drodze darowizny, nieruchomości składającej się z działek 
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o nr 220 (powierzchnia 0,75 ha) oraz 253 (powierzchnia 0,5700 ha) położonych w obrębie Książ 

Śląski, stanowiącej własność Gminy Kożuchów /załącznik nr 8/. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy – opinia pozytywna. 

Dyskusja  

Radny Pan Marcin Urbanowski wyraził uznanie dla Pani Agnieszki Foltyn-Kupny  

za referat uchwał z pamięci. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(16 głosów w Systemie Rada, 2 głosy do protokołu: Pan Jerzy Patelka, Pan Mariusz Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr IX/59/2024 – załącznik nr 8a. 

Ad 9. 

Skarbnik Powiatu Pani Gabriela Radziszewska zreferowała projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2024 rok wraz z uzasadnieniem 

/załącznik nr 9/. 

Pan Przemysław Ficner przedstawił opinię Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy –

pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(16 głosów w Systemie Rada, 2 głosy do protokołu: Pan Jerzy Patelka, Pan Mariusz Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr XI/60/2024 – załącznik nr 9a. 

Ad 10. 

Pani Gabriela Radziszewska zreferowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2024 – 2035 wraz z uzasadnieniem 

/załącznik nr 10/. 

Pan Przemysław Ficner przedstawił opinię Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy –

pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(17 głosów w Systemie Rada, 1 głos do protokołu: Pan Mariusz Stokłosa); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr IX/61/2024 – załącznik nr 10a. 
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Ad 11. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Pani Bogumiła Sadowa 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie utworzenia Rady Seniorów Powiatu Nowosolskiego oraz 

nadania jej statutu /załącznik nr 11/. 

Dyskusja 

Radny Pan Przemysław Ficner poprosił o deklarację Starosty, że każda gmina powiatu 

będzie miała swojego przedstawiciela w Radzie Seniorów. 

Pan Mariusz Stokłosa Starosta Nowosolski zadośćuczynił prośbie radnego, deklarując 

przedstawicieli wszystkich gmin w Radzie Seniorów. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

• „za” – 18; 

(15 głosów w Systemie Rada, 3 głosy do protokołu: Pan Mariusz Stokłosa, Pan Krzysztof 

Galerczyk, Pan Romuald Fedorczak); 

• „przeciw” – 0; 

• „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

➢ Uchwała nr IX/62/2024 – załącznik nr 11a. 

Ad 12. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

oraz o wynikach egzaminów maturalnych i potwierdzających kwalifikacje w zawodzie w roku 

szkolnym 2023/2024 /załącznik nr 12/. 

Ad 13. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację o przygotowaniu szkół i placówek 

oświatowych Powiatu Nowosolskiego do funkcjonowania w roku szkolnym 2024/2025 /załącznik 

nr 13/. 

Dyskusja 

Radny Pan Krzysztof Galerczyk podzielił się informacją o planowanym zmniejszeniu 

liczby oddziałów przygotowania wojskowego w szkołach ponadpodstawowych, akcentując, że 

jest to kierunek cieszący się zainteresowaniem młodzieży tymsamym zwrócił się do Zarządu  

o zainteresowanie się tematem.  

Ad 14. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych za rok 2023, na zakończenie VI kadencji Rady Powiatu oraz na rozpoczęcie VII 

kadencji Rady Powiatu złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu /załącznik nr 14/. 

Ad 15. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację Starosty Nowosolskiego  

z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za rok 2023 /załącznik nr 15/. 
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Ad 16. 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym /załącznik nr 16/. 

Dyskusja 

Pan Jerzy Patelka zwrócił uwagę na obcojęzyczne zwroty użyte w sprawozdaniu oraz 

innych dokumentach i poprosił aby używać ich polskich odpowiedników. 

Pan Krzysztof Galerczyk odnosząc się do punktu 1e sprawozdania tj. Zarząd podjął 

uchwałę w sprawie odrzucenia wniosku o stwierdzenie nieważności postępowania konkursowego 

na stanowisko Dyrektora WS SP ZOZ w Nowej Soli poprosił o szersze omówienie przedmiotu tej 

uchwały. 

Pani Sylwia Wojtasik odpowiadając wyjaśniła, że powołana do przeprowadzenia konkursu 

komisja, po realizacji rozmów z kandydatami, zarekomendowała Zarządowi jednego  

z nich. Kolejno w ustawowym terminie tj. 14 dni, jeden z kandydatów złożył wniosek  

o unieważnienie konkursu. Przedmiotowy wniosek Zarząd przedłożył radcy prawnemu z prośbą  

o stanowisko prawne. Uzyskane stanowisko potwierdziło bezzasadność argumentów 

podniesionych we wniosku i na tej podstawie Zarząd podjął tą uchwałę (pytanie radnego Pana 

Jerzego Patelki zadane przy stole obrad, z tego powodu nie odnotowano jego treści). Członek 

Zarządu dodała, że to stanowisko prawne było bazą do podjęcia uchwały i jeżeli radni mają 

życzenie to dokumenty zostaną im przesłane do wglądu.  

Pan Przemysław Ficner zapytał jaka jest procedura dalszego postępowania po 

rekomendacji komisji konkursowej wybranego kandydata na dyrektora szpitala oraz czy 

wnioskodawca po odrzuceniu jego wniosku ma jeszcze jakieś możliwości prawne odwołania się 

od tej decyzji Zarządu.  

Pani Sylwia Wojtasik odpowiadając na pytanie drugie przedmówcy wytłumaczyła, że 

termin złożenia wniosku (14 dni) o unieważnienie konkursu jest zawarty w rozporządzeniu, ale 

nie przewiduje ono odwołania, jednak nie zamyka to innych dróg prawnych np. powództwa 

cywilnego. Natomiast uchwała Zarządu nie podlega zaskarżeniu. Co do pytania pierwszego 

zastosowanie mają przepisy ustawy o działalności leczniczej oraz rozporządzenie, a następnym 

krokiem po rekomendacji kandydata jest podjęcie przez Zarząd uchwały o zatrudnieniu.  

Pan Przemysław Ficner zwrócił się o uzupełnienie odpowiedzi, poprzez wskazanie 

planowanego terminu rozstrzygnięcia Zarządu w sprawie zarekomendowanego kandydata. 

Pani Sylwia Wojtasik uzupełniając odpowiedź nadmieniła, że do końca roku obowiązuje 

umowa zawarta z dotychczasowym dyrektorem na pełniącego obowiązki i dlatego dla 

bezpieczeństwa procesowego Zarządu ustalił, że w przeciągu miesiąca prawdopodobnie podejmie 

uchwałę o zatrudnieniu.   

Ad. 17. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Dyskusja 

Radny Pan Przemysław Ficner poprosił o informację w sprawie działań dotyczących 

niebezpiecznego skrzyżowania ulic Dolnośląskiej i Żabiej w Nowej Soli oraz wnioski po 

spotkaniu Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego (BRD), a także czy powiat wystąpił  

z wnioskami na dofinansowanie naprawy dróg po powodzi, jeżeli tak to które drogi. 

Starosta Pan Mariusz Stokłosa przedstawił agendę spotkania z Panem Marcinem 

Ogorzałkiem Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich (ZDW) oraz Panem Sebastianem Knopem 

Kierownikiem Powiatowego Zarządu Dróg w temacie przedmiotowego skrzyżowania oraz 

przekazał ostatnią otrzymaną informację w tej sprawie, a mianowicie Zarząd Dróg Wojewódzkich 

rekomenduje i opracowuje projekt stałej zmiany organizacji ruchu poprzez wprowadzenie na 

drodze powiatowej znaku „stop” oraz oznakowania akustycznego, termin realizacji jest zależny 

od procedury zatwierdzenia przez wszystkie wymagane przepisami służby i instytucje. Natomiast 

odnosząc się do posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego poinformował, że 

wszyscy uczestnicy są zgodni, że temat tego skrzyżowania jest konieczny do przeanalizowania  
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z uwagi na dużą liczbę zdarzeń drogowych ale wyznaczono na te działania jakiś okres czasu. Na 

zakończenie ocenił, że nie można dłużej czekać, ponieważ bezpieczeństwo mieszkańców jest 

priorytetem, więc trzeba działać i wyraził nadzieję, że w najbliższym czasie nastąpią wspomniane 

zmiany. 

Pan Sebastian Knop Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg odpowiadając na pytanie 

radnego poinformował o podejmowanych działaniach w sprawie dróg powiatowych, które uległy 

zalaniu podczas powodzi oraz eksploatowanych objazdami w tym czasie. Trwa szacowanie strat  

i kosztów napraw, na tą chwilę oszacowano koszty na poziomie około dwunastu milionów złotych. 

Dotychczas zgłoszono do obudowy drogę powiatową nr 1027F (Nowa Sól –  Stany – Lipiny), 

obiekt mostowy na tej drodze, a także droga relacji Kiełcz – Stara Wieś (na odcinku od Starej Wsi 

do najazdu betonowego, wału oraz most nad Odrą będący częścią ścieżki rowerowej „Kolej na 

rower”, drogę relacji Lubięcin – Buczków na odcinku od Buczkowa do granicy powiatu. Odbyły 

się dwie niezależne komisje oceniające straty wyrządzone przez wodę, komisja Członków 

Lubuskiej Okręgowej Izby Inżynierów Budownictwa oraz komisja z Powiatowego Nadzoru 

Budowlanego. Dodatkowo, poza programami odbudowy po powodzi, złożono wniosek na 

dofinansowanie realizacji inwestycji, przebudowa odcinka (około 350 m) drogi relacji Solniki – 

Czciradz, koszt po przetargu to niecałe 600 tys. zł, a także dwa wnioski do Funduszu Dróg 

Samorządowych, pierwszy dotyczący kontynuacji przebudowy/remontu drogi powiatowej 1434F 

na odcinku około 1500 m między Niedoradzem a Otyniem, drugi to przebudowa/rozbudowa drogi 

powiatowej w Rejowie na odcinku około 700 m, w kierunku od Nowej Soli do Gołaszyna. 

Pan Przemysław Ficner poprosił również o zweryfikowanie stanu drogi w Bobrownikach, 

która w czasie powodzi była obciążona znacznym tonażem samochodów transportujących piach 

oraz samochodów wojskowych. 

Pan Sebastian Knop odnosząc się do prośby radnego, wskazał, że przedmiotowa droga nie 

zmieniła swojej struktury tj. nie doznała dodatkowych zniszczeń związanych z powodzią ale jest 

ona uwzględniona do przebudowy, aktualnie trwa wnioskowanie o dofinansowanie i wykonanie 

dokumentacji projektowej na odcinku od ulicy Szkolnej do dębu.  

Ad. 18. 

W sprawach różnych Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik zaprosiła zgromadzonych do 

udziału w Międzypokoleniowych Dniach Seniora zorganizowanych w Liceum 

Ogólnokształcącym im. K. K. Baczyńskiego w Nowej Soli, w dniu 29 października 2024 r.  

w godzinach 12:00 – 14:00. 

Pan Przemysław Ficner poprosił o przygotowanie na kolejną sesję informacji na temat 

rekultywacji w Mirocinie Dolnym i Bobrownikach, hałdzie odpadów na terenie dawnego 

„Dozametu”, a także górotworu w Zakęciu.  

Ad 19. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 9:30 Przewodniczący Rady 

Powiatu Pan Krzysztof Gąsior zamknął IX sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 

 

Nagranie przebiegu obrad CD zał. nr 17 

protokół przygotowała: Patrycja Jastrzębska 

 

         PRZEWODNICZĄCY  

            RADY POWIATU 

             

              Krzysztof Gąsior 


